

Department for international students

English

As the department for international students, we support international students in every situation and represent their interests. We offer **consultation hours** where we help with looking for an apartment or job, stress with the immigration authorities, homesickness or official matters at the university. They take place Mondays (online, per Skype or email) and Thursdays (in our office). We offer advice in English, German and other languages as listed on our page on the AStA website. To help new incomings we held an **online information session** before the summer semester and participated in the **First Semester Welcome** in the winter semester alongside other AStA departments. Furthermore, we created an **infoguide** how to get the **200€-payment** from the German government and assisted international students in the process.

Another large part of our work is **planning and organizing events**. Every Monday we offer the **Sprachcafé International** in cooperation with the International Club, where students can practice languages in a friendly atmosphere. In January we held the **general assembly** of international students to elect a new representative. During the summer semester we got sporty with you in our weekly **beach volleyball** events on Venusberg and artsy at the AStA stand at **CampusFest**. Moreover, we organized an **International Women's Day** event with "Women Life Liberty Uni Bonn" and "Frauen Leben Freiheit Bonn". To add to that, we hosted creative **FLINTA*-Nights** with the FLINTA* Department as well as a **Eurovision watch party** with UniBonn.UA. We also collaborated with the International Club for several **Christmas events** and a **movie night**.

Additionally, we were active in improving the security situation and living conditions of international students in the **dormitory Tannenbusch II**, staying in contact with Studierendenwerk. In the past year we had lots of exchange with AStA Departments for international students of other universities, e.g. at several **networking events and conferences of the Federal Union of International Students (BAS)** and the **DAAD conference on internationalization** of universities. Furthermore, we participated in the **commission for internationalization** and the **working group "international students"** of our university. As always we helped the International Office **select** the recipients of several **scholarships**.

Referat für internationale Studierende

Deutsch

Als Referat für internationale Studierende unterstützen wir internationale Studierende in allen Lebenslagen und vertreten sie. Wir bieten **Sprechstunden** an, in denen wir bei der Wohnungs- oder Arbeitssuche, Stress mit der Ausländerbehörde, Heimweh oder offiziellen Angelegenheiten an der Universität helfen. Sie finden montags (online, per Skype oder E-Mail) und donnerstags (in unserem Büro) statt. Wir bieten Beratung auf Englisch, Deutsch und anderen Sprachen an, die auf unserer Seite auf der AStA-Website aufgeführt sind. Um Neuankömmlingen zu helfen, haben wir vor dem Sommersemester eine **Online-Infoveranstaltung** durchgeführt und im Wintersemester gemeinsam mit anderen AStA-Referaten an der **Erstsemesterwelcome**

teilgenommen. Außerdem haben wir einen **Infoguide** erstellt, wie man die **200€-Einmalzahlung** bekommt und haben internationale Studierende bei diesem Prozess unterstützt.

Ein weiterer großer Teil unserer Arbeit ist das **Planen und Organisieren von Veranstaltungen**. Jeden Montag bieten wir in Zusammenarbeit mit dem International Club das **Sprachcafé International** an, bei dem die Studierenden in gemütlicher Atmosphäre Sprachen üben können. Im Januar haben wir die **Generalversammlung** der internationalen Studierenden abgehalten, um eine neue Referentin zu wählen. Im Sommersemester haben wir uns mit euch sportlich beim wöchentlichen **Beachvolleyball** auf dem Venusberg und künstlerisch am AStA-Stand beim **CampusFest** betätigt. Außerdem organisierten wir eine Veranstaltung zum **Internationalen Frauentag** mit "Women Life Liberty Uni Bonn" und "Frauen Leben Freiheit Bonn". Darüber hinaus hielten wir kreative **FLINTA*-Nights** mit dem FLINTA*-Referat sowie eine **Eurovision Watch Party** mit UniBonn.UA ab. Auch haben wir mit dem International Club mehrere **Weihnachtsveranstaltungen** und einen **Filmabend** durchgeführt.

Zudem haben wir uns aktiv für die Verbesserung der Sicherheitslage und der Lebensbedingungen der internationalen Studierenden im **Wohnheim Tannenbusch II** eingesetzt und standen dabei in Kontakt mit dem Studierendenwerk. Im vergangenen Jahr gab es einen regen Austausch mit anderen AStA-Referaten für internationale Studierende, z.B. bei verschiedenen **Vernetzungsveranstaltungen und Konferenzen des Bundesverbandes ausländischer Studierender (BAS)** und der **DAAD-Konferenz zur Internationalisierung** der Hochschulen. Außerdem haben wir in der **Kommission für Internationalisierung** und im **Arbeitskreis "Internationale Studierende"** unserer Hochschule mitgewirkt. Wie immer haben wir das International Office bei der **Auswahl der Stipendiaten** unterstützt.